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Üveg€Ípö 
V an egy igen régen bevett szokásunk, nevezetesen, ha 

valamely konfliktus felüti a fejét, először is nem 
annyira gyakorlatias, mint inkább nyelvi megoldással 
próbálunk operálni. Itt van példának okáért a vagyon-
nyilatkozatok ügye. Alig telt bele néhány nap, már ké-
szen is állt a megoldás, járt újságról újságra, szájról 
szájra, hogy a képviselőknek úgynevezett „üvegzsebet" 
kell viselniük, hogy azon által mintegy nyomon követ-
hető legyen „buxájuk" dagadási aránya. E szép rész-
megoldás nyilván ama teljesebb igényből fakad, hogy 
maguknak a képviselőknek/politikusoknak kellene 
üvegből lenniük, hogy úgymond átláthatók és „világo-
sak" legyenek. 

Jut eszembe az üvegzsebről, hogy a mesékben már 
megpróbálkoztak bizonyos „üvegcipővel", s ha azt át-
transzformáljuk a honi viszonyokra, elképzelhető, hogy 
kiválthatja az üvegzsebet, ugyanis, ha nem nevezett sze-
mélyek üvegcipőt viselnének, egykettőre megállapíthat-
nánk, ki milyen nagy lábon él. 

Podmaniczky Szilárd 

Víz, penész és patkány a múzeum algyői telepén 

Megoldódik a raktárgondf?) 
cserével", illetve a múzeum 
részbeni anyagi hozzájárulá-
sával garantáltnak látszott. A 
BM azonban mintegy másfél 
hónapja jelezte: anyagiak hi-
ányában nem áll módjukban 
megvásárolni a Berlini krt.-i 
épületet . Ráadásul az is ki-
derült, hogy a 197 millió fo-
rintért megvásá ro lha tó Bo-
ros József utcai ingatlant je-
lentós, 210 mil l iós je lzá log 
terheli! A már kész adásvé-
teli s ze rződés a láf rásá t így 
s e m m i k é p p e n sem lehete t t 
felvállalni, még azt követően 
sem, hogy sikerült töröltetni 
a je lzálogot a bankokkal . A 
megye i ö n k o r m á n y z a t más 
célra szánt költségvetési ke-
retéből ugyan is kockáza tos 
lett vo lna mege lő l egezn i a 
vételárat. Ezért egyelőre le-
mondtak a fontos, de létkér-
désnek m é g s e m n e v e z h e t ő 
r a k t á r v á s á r l á s r ó l , h a n g s ú -
lyozta az elnök. 

A k ö z e l m ú l t b a n v i szont 
két, reménykel tő ajánlatot is 
kapott a megyei önkormány-
zat. Egyrész t Szeged város 
önkormányzata jelezte, "hogy 
megvenné a Horváth Mihály 
utcai képtár épületét, a BM-
től szerdán kapott informá-
ciójuk pedig arról szólt: ha 
két részletben fizethetnék ki 
az ingatlan árát mégis igényt 
t a r t a n á n a k a Ber l in i kr t . - i 
épületre. így várhatóan nem 
lesz akadálya annak, hogy a 
Boros utcai raktárba költöz-
tessék a múzeumi anyagot . 
Frank József befejezésül kü-
lön kiemelte: oda csak azok 
a t á rgyak , e s z k ö z ö k , r égé -
sze t i l e l e t e k k e r ü l h e t n e k , 
amelyek valóban pótolhatat-
lanok. Ennek eldöntéséhez a 
m ú z e u m s z a k e m b e r e i n e k 
mielőbb fel kell dolgozniuk 
a g y ű j t e m é n y b i zonyos ré-
szét. Az ugyanis hosszú tá-
von e lképze lhe te t l en , hogy 
drága pénzen további raktár-
épületeket vásároljanak vagy 
béreljenek. 

N . Rácz Judi t 

A határon túli magyar diákokért 

Összhangplatform 
Budapest (MTI) 

A határon túli régió ma-
gyar diákszervezeteit tömörítő 
Összhang elnevezésű együtt-
működési platform támogatja 
a magyar kormány azon tö-
rekvéseit, hogy egységes szol-
gáltatási és jogi rendszert ala-
kítsanak ki az érintett államok 
hallgatói számára. 

Kucsera Tamás Gergely, a 
Hal lgatói Ö n k o r m á n y z a t o k 
Országos Konferenciája elnö-
ke az Összhang öt tagszerve-
zetének álláspontját ismertető 
keddi budapesti sajtótájékoz-
tatón kifejtette: elképzeléseik 
szerint a határon túli magyar 
hallgatók az anyaországi diá-
kokhoz hasonló juttatásokban 
részesülnének, azaz diákiga-
zolványt kapnának és j á rna 
utánuk normatív támogatás is. 

Ennek összegét a hallgatói 
szervezet vezetője szerint dif-
ferenciál tan, az adott állam 
gazdasági paramétereihez iga-
zodóan kellene megállapítani. 

A HÖOK elnöke a diákhi-
tel határon túli ha l lga tókra 
történő esetleges kiterjeszté-
sé rő l úgy f o g a l m a z o t t : a 
konstrukció nem lehet nem-
zetközi program, a hitelrend-

szer a nemze tgazdaság mi-
lyenségéhez igazodik. Hang-
súlyozta: az érintettek helyze-
tének jav í tásá t a ju t t a tások 
felől kell megközelíteni. Ku-
csera Tamás Gergely a hatá-
ron túli diákszervezetek támo-
gatását illetően a finanszírozá-
si rendszer tisztázását jelölte 
meg célként. Véleménye sze-
rint az utólagos finanszírozási 
forma a programok ellehetet-
lenüléséhez vezethet. 

- A megoldás a normatív 
finanszírozás lenne ezen a té-
ren is - mutatott rá. 

T isz tázandónak nevezte 
továbbá, hogy az érintett tár-
cák - az Oktatási, valamint az 
Ifjúsági és Sportminisztérium 
- p o n t o s a n mit é r t e n e k 
alapműködés, szakmai, köz-
életi , szervező tevékenység 
alatt. 

Lajos B. János, a Felvidé-
ki Diákhálózat vezetője a ha-
táron túli magyar diákok ösz-
töndíj-szerződése kapcsán po-
zitívumként említette, hogy a 
Magyarországon teljes kép-
zésben részt vevő hallgatók a 
tanulmányi átlag függvényé-
ben differenciált összegű jut-
tatásban részesülnek. 

A raktárépüle ten kívül, az udvar egy részét is igénybe kell vennünk tárolási célokra, mondta Zsemberi 
Lajos , a m ú z e u m g o n d n o k a . (Fotó: Schmidt Andrea) 

Ú g y 
t ű n i k , 
m e g o l d ó -
dik a Mó-
ra Ferenc 
M ú z e u m 
s z e g e d i , 
k ö z p o n t i 

r a k t á r b á z i s á n a k problé-
m á j a a z z a l , h o g y ú j , 
megfelelő helyre költöz-
het. Az ügy több, figyel-
met érdemlő szempont ja 
közül a l egfontosabb: a 
jelenlegi, algyői b a r a k k -
épü l e t o m l a d o z i k , f a l a 
több helyen nedves , pe-
nészes, alkalmi „ lá toga-
tókén t" pedig megfordul 
ott a pa tkány is, és mind-
ez megnehezíti a múzeu-
mi a n y a g o k biz tonságos 
táro lásá t . 

A megyei közgyűlés , ép-
pen ezért , már szeptember-
ben tárgyalt arról, miként le-
hetne e célra megfe le lő in-
ga t lan t vásá ro ln i . N o v e m -
berben azonban - mivel bi-
zonytalanná vált a szükséges 
pénzügyi fedezet biztosítása 
- úgy látszott, meghiúsul a 
terv. 

Jelentős muzeális értéket 
k é p v i s e l ő bútoroka' t , r égé-
sze t i l e l e t e k e t ő r i z n e k 
A l g y ő n , a m ú z e u m 3 0 0 0 
négyze tméteres raktárában. 
Az egykor más cél ra épül t 
barakkokban azonban nincs 
igazán biztonságban a zömé-
ben pótolhatatlan értékű mú-
zeumi gyűjtemény. Az intéz-
mény fenntartója, Csongrád 
Megye Önkormányzata egy 
másik ingatlan megvásár lá-

sára azonban saját köl tség-
vetési keretéből nem tudott 
fo r r á s t b i z to s í t an i . Ső t ! A 
közelmúltban már az is kér-
désessé vált, sikerül-e érté-
kesíteni azokat az ingatlano-
kat , a m e l y e k árából e n n e k 
k ö l t s é g e i t f i n a n s z í r o z t á k 
v o l n a . A s ü r g e t ő h e l y z e t 
részleteivel kapcsolatban dr. 
Frank József, a m e g y e i 
közgyűlés elnöke elmondta, 
a legutóbbi testületi ülésen a 
képviselők egyetértettek ab-
ban, hogy a gondot hitel fel-
vétele, illetve vagyonvesztés 
n é l k ü l ke l l m e g o l d a n i . A 
m e g y e i ö n k o r m á n y z a t 
u g y a n i s c sak k ö r ü l t e k i n t ő 
gazdálkodással tudott meg-
s z a b a d u l n i a m e g ö r ö k ö l t 
adósságállománytól, amelyet 
nem s z e r e t n é n e k „ ú j r a t e r -

melni". Ezért gondoltak arra, 
hogy a Berl ini krt. 1 6 - 1 8 . 
szám alatti ingatlant értéke-
sítik az ú j múzeumi raktár-
bázis megvásár lása érdeké-
ben. 

A közgyűlés így megvé-
telre ajánlot ta az épületet a 
Belügyminisztériumnak, mi-
után az helyet keresett a me-
g y e i k a t a s z t r ó f a v é d e l m i 
igazgatóság számára . Ezzel 
párhuzamosan tárgyalásokat 
folytattak a Kender Rt., illet-
ve a F o r e s t K f t . k é p v i -
selőivel a Szegeden, a Boros 
József utcában lévő, általuk 
é r t é k e s í t é s r e s z á n t é p ü l e t 
m e g v é t e l é r ő l . A m ú z e u m i 
raktár és res taurátorműhely 
oda te lep í t ése j ó mego ldás -
nak tűnt, a pénzügyi fedezet 
pedig lényegében „ingatlan-

Másod ik a l k a l o m m a l 
híviák meg a városházára 
az év végének közeledté-
vel Szeged l e g n a g y o b b 
adózói t . Tavaly száz, az 
idén ötven cég veze tő je 
v e t t részt a z o n a t á j é k o z a -
tón, amelyet Bartha László 
p o l g á r m e s t e r és Tímár 
László alpolgármester tar-
tott a torony alatt. A város 
vezetői többek között az 
elfogadásra váró kétéves 
költségvetés részleteiről és 
a helyi adórendeletekben 
várható változásokról tájé-
koztatták a város virilistá-
it. Bartha László többek 
között e lmondta, Szeged 
vezetése kiemelten kezeli 
az infrastruktúra fejleszté-
sét, hogy minél több ter-
melő beruházás jöhessen 
Szegedre, ezzel is munka-
helyeket és az adózás ré-
vén magasabb városi be-
vételeket kívánnak elérni. 
Ennek érdekében az elkö-
vetkezendő két évben 3-3 
milliárdos hitelt is fel kény-
szerül venni a város. 

Szeged polgármestere azzal 
kezdte tájékoztatóját, hogy az 
önkormányzat nem tervezi az 
e lkövetkezendő két évben a 
vállalkozók terheinek növelé-
sét. A ma közgyűlés elé kerülő 
helyi adórendelet módosítása is 
elsősorban olyan változásokat 
tartalmaz, amelyek a lakossá-
got érintik. A város költségve-
tési koncepciójáról elmondta, 
elsősorban az út, csatorna és 
szennyvízhálózat fejlesztésé-
ben gondolkodik az önkor-

KULTÚRÁVAL A NYU-
G A T K A P U J Á B A N . A 
Nemzeti Kulturális Örökség 
Minisztériuma és a Csongrád 
Megyei Önkormányzat támo-
gatásával zajló „Kultúrával a 
nyugat kapujában" millenniu-
mi nemzet i fesz t ivá l vers- , 
próza és mesemondás megyei 
szakági döntőjén Gyulai Nor-
bert (Kistelek), Hódi Viktória 
(Sándorfalva), valamint Sza-
bó Orsolya (Szeged) szerepelt 
a legeredményesebben, így az 
országos vetélkedőn ók kép-
viselik ma jd Csongrád me-
gyéi. 

LUCA-NAPI BÁL BAK-
SON. Immár ötödik alkalom-
mal rendez Luca-napi bált a 
Baksi Általános Iskola. Az in-
tézmény a Művelődési Ház-
ban s z o m b a t o n 18 ó r a k o r 
kezdődő program bevételét 
j ó t é k o n y s á g i cé l ra k íván j a 
fordítani. 

megépítésére. Több sportcélú 
beruházást is tervez a közeli 
jövőben Szeged. Hamarosan 
sor kerül a sportcsarnok re-
konstrukciójára, és egy UEFA 
szabályainak megfe le lő fut-
ballstadion megépítésére is sze-
repel a tervek között. 

Tímár László alpolgármes-
ter a helyi adók felhasználásá-
ról is tájékoztatta a megjelente-
ket. Többek között a belváros 
rekonstrukciójára, és a város 
ipari parkjának közművesítésé-
re is jut az idén a helyi cégek 
által befizetett milliókból. 

A tájékoztató után a megje-
lent cégvezetők közül többen 
tettek fel kérdéseket Szeged 
vezetőinek. Kelemen János, a 
Coop Szeged Rt. vezérigazga-
tója arra volt kíváncsi, válto-
zott-e az önkormányzat filozó-
fiája a bevásárlóközpontok to-
vábbi betelepülésével kapcso-
latban. A polgármester szerint 
Szeged már túlzottan is jól ellá-
tott kereskedőházakkal, a város 
a jövőben már csak a bútoripar 
területén működő kereskedőcé-
gét preferálna, ez ugyanis vál-
tozatlanul hiányzik a szegedi 
palettáról. Többen is feltették a 
kérdést, eleget tett-e a város 
azért, hogy megmaradjon a Ru-
hagyár és a Konzervgyár? A 
válaszban a város vezetői kifej-
tették, erősen korlátozott le-
hetőségeik vannak arra, hogy 
privát cégek ügyeibe beleszól-
janak. A ruhaiparban ráadásul 
még lehet lehetőség arra, hogy 
a kapacitás egy*részét meg-
mentsék, s ehhez minden segít-
séget megad a város vezetése. 

R. G. 

Ma 
A M U N K Á S P Á R T Tar-

ján-Petőf i te lep i a lapszerve-
ze t e 16 ó r a k o r t a g g y ű l é s t 
tar t a H ü v e l y k u. 1. s z á m 
alatti volt barakóvodában. 

Az ötven legnagyobb adózó 

Virilisták a városházán 

Disputa S z e g e d g a z d á l k o d á s á r ó l : a l e g n a g y o b b a d ó z ó k a t f o g a d t á k a v á r o s veze tő i . (Fotó: Schmidt Andrea) 

mányzat, hogy ezzel is befek-
tetőket vonzzon a térségbe. 

A város vezetése kiemelt 
fontosságúnak tartja az E5-ös 
sztráda megépítését, ám Sze-
gednek az AKA Rí. és a kor-

mány közötti tá rgyalásokra 
nincs hatása. A polgármester 
tegnap bonthatta fel azt a leve-
let, amelyet a koncessziót bérlő 
társaság küldött a városnak, s 
amelyből az derül ki, hogy az 

AKA Rt. szeretné felgyorsítani 
a pályaépítést. 

Bartha László több olyan 
nagyberuházásról is beszámolt, 
amely a városvezetés terveiben 
szerepel. Ilyen az a 19 milliár-

dos hulladékhasznosítási prog-
ram, amelyre Brüsszelből ka-
pott támogatást Szeged. Most 
egy újabb ISPA-programra ad-
ta be pályázatát a város: a Sze-
ged-Makó északi elkerülő út 


